

Coptic Orthodox Patriarchate  
H.H. Pope Tawadros II  
Pope of Alexandria and  
Patriarch of the See of St. Mark  
The Papal Center



بطيركية الأقباط الأرثوذكس  
قداسة البابا الأنبا تواضروس الثاني  
بابا الإسكندرية  
وبطيريك الكرازة المرقسية  
المقر البابوي

222 Ramses St., Abbaseya, Cairo, Egypt

Πατριάρχος

٢٢٢ شارع رمسيس ، العباسية ، القاهرة ، مصر

Tel: 024822580

Fax: 0235365880

email: office@popetawadros.org

تليفون: ٠٢٤٨٢٢٥٨٠ فاكس: ٠٢٣٥٣٦٥٨٨٠

The peace of our Lord Jesus Christ be with you all.

There is no doubt that the apparition of the Virgin St. Mary over the church in Zeitoun, Egypt, is the greatest of all her apparitions that have occurred throughout the world, till today.

It is with great pleasure that I hear about this project – a plan to build an exact replica of the original Zeitoun church of St. Mary, in America. The purpose of this replica is that it be a monument and memorial of this treasured gift bestowed to the land of Egypt, the apparition of our lady Saint Mary.

The very concept of this project holds great potential in terms of effectively connecting people in America with our land of Egypt, as well as the Church in the diaspora with the Mother Church. Also, this project will have a very powerful and perpetual evangelical work that speaks out and reaches many, just through its presence.

The Church is planning anniversary celebrations in 2018 one of which is the 50<sup>th</sup> Anniversary of St. Mary's apparition in Zeitoun. The timing and planning of this project beautifully compliments the Church's plan. We hope that this project can be a part of the celebrations.

I approve and bless this project as a way to truly honor the Theotokos' apparitional visit in Zeitoun, a great gift given to the Coptic Orthodox Church. Once this project is completed, it is prohibited to change or to alter the church building in any way, either in the structure or in the usage, in order to preserve it as a monument and memorial

Everyone should have the opportunity to be blessed by taking part in this project, and if the Lord wills, I pray that we can celebrate the dedication of this monument, together, soon.

May God bless all those who pray, participate, and work diligently to bring this project to completion with success, through the intercessions of the Mother of God, St. Mary.

Pope Tawadros II

*Tawadros II*

Pope of Alexandria and Patriarch of the See of St. Mark

2015-5-25



Coptic Orthodox Patriarchate  
H.H. Pope Tawadros II  
Pope of Alexandria and  
Patriarch of the See of St. Mark  
The Papal Center



بطريركية الأقباط الأرثوذكس  
قداسة البابا الأنبا تواضروس الثاني  
بابا الأسكندرية  
وبطريك الكرازة المرقسية  
المقر البابوي

222 Ramses St., Abbaseya, Cairo, Egypt

Πατριάρχης

٢٢٢ شارع رمسيس، العباسية، القاهرة، مصر

Tel: 024822580

Fax: 0235365880

email: office@popetawadros.org

تليفون: ٠٢٤٨٢٢٥٨٠

فاكس: ٠٢٣٥٣٦٥٨٨٠

سلام ربنا يسوع المسيح يكون معكم جميعاً

ليس هناك أى شك فى أن ظهور القديسة العذراء مريم فوق كنيستها فى حى الزيتون فى مصر هو من اعظم الظهورات لها فى جميع انحاء العالم ، حتى يومنا هذا.

وقد اسعدني كثيرا ان اعرف عن مشروع بناء نسخة طبق الأصل لكنيسة السيدة العذراء بالزيتون فى أرض المهجر بامريكا، لتكون تذكارا ومزاراً لظهورها، تلك الهدية التى أنعمت بها على أرض مصر.

إن فكرة و مضمون هذا المشروع فى حد ذاتها تحوى امكانيات عده فمنها ربط فعال لأجيال المهاجرين فى أمريكا مع أرض مصر، وكذلك كنيسة المهجر مع الكنيسة الأم بمصر. وأيضاً، فسيكون لهذا المشروع عمل تبشيري قوى ومستمر وفعال لوجوده بين الكثيرين.

وقد صادف أن تكون فكرة هذا المشروع فى نفس الوقت الذى قررنا فيه أن تحتفل الكنيسة فى عام ٢٠١٨ بعدد من التذكارات السنوية ومن بينهم ذكرى مرور ٥٠ عاماً على ظهور السيدة العذراء بالزيتون. ولعل هذه المصادفة تجعل من هذا المشروع جزءاً رائعاً ومكملاً لاحتفالات الكنيسة.

أجائى، أنا أوافق و أبارك هذا المشروع الذى يكرم ظهور والدة الإله فى الزيتون، واعلمكم انه لايجل ولايجوز أى تغيير أو تعديل لمبنى الكنيسة التذكارية سواء فى البناء أو الأستخدام، وذلك للحفاظ عليه كمنصباً تذكاريّاً ومزاراً.

أتمنى أن تتلوا جميعاً بركة المشاركة فى هذا المشروع واتضرع الى الله أن يكتمل هذا المزار ونحتفل جميعاً معا بتكريسه فى وقت قريب.

وبشفاعة والدة الإله القديسة مريم العذراء اسأل الرب أن يبارك كل الذين يشاركون فى هذا العمل ويصلون من أجله بجدية حتى يتحقق الكمال والنجاح لهذا المشروع.

البابا تواضروس الثاني

تواضروس الثاني

بابا الأسكندرية وبطريك الكرازة المرقسية

